
 

 

PETER BRANDT JENSEN 
Peter Brandt Jensen er født i Aarhus på Fødselsstiftelsen i 1946 og boede 

ved Åboulevarden, Aarhus C.  Peter bliver her interviewet af to elever fra 

8.C, Elise Smiths Skole i marts 2014: 
• Lucca og Anna A. (marts 2014) 

  

HJEMMET 

HVILKEN GADE/GADER VOKSEDE DU OP I? 

Jeg voksede op på Åboulevarden her i Aarhus. 

HVAD LAVEDE DINE FORÆLDRE? 

Min mor var laborant, og min far var blikkenslager. 

HVOR MANGE SØSKENDE VAR I? 

Jeg havde ikke nogen søskende. 

HVILKE PLIGTER HAVDE DU DERHJEMME? 

Da jeg ikke havde nogen søskende, var det mig der skulle gå ned med 

skraldespanden. Det var det eneste. 
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FIK DU LOMMEPENGE AF DINE FORÆLDRE? 

Ja, jeg fik to kroner om ugen. 

  

SKOLEN 

Peter Brandt Jensen gik på Ny Munkegades Skole i sin barndom. 

HVOR GIK DU I SKOLE? 

Jeg gik på Ny Munkegades Skole. Det var en drengeskole dengang. 

HVORDAN FORLØB EN TYPISK SKOLEDAG? 

Jeg var i skole mandag til lørdag til klokken 12 hver dag 

HVAD SYNES DU ER DE VÆSENTLIGSTE FORSKELLE PÅ SKOLEN I DAG OG DENGANG DU GIK I SKOLE? 

Der var mere kæft, trit og retning dengang, og der blev ofte benyttet en form 

for straf, hvis man ikke opførte sig ordentligt. I dag er der friere forhold og 

måske mere uro i klasserne. 

HVORDAN VAR FORHOLDET MELLEM LÆRER OG ELEVER? 

Det var dengang meget mere fjernt og fjendtligt end i dag, hvor man godt kan 

se en lærer som en ’ven’. 

HVILKEN STRAF VAR DER VED UARTIGHEDER? 

Det var dengang en på kassen eller en eftersidning, hvor man derfor selv kunne 

vælge hvilken straf man ville have (sagt med et glimt i øjet) – man valgte som 

regel det hurtigste. 

HVILKE FAG HAVDE DU? HVAD VAR DIT YNDLINGSFAG? 

Det var historie og de såkaldte naturfag. 

  

FRITID 

HVAD LAVEDE DU EFTER SKOLE? 

Jeg var for det meste sammen med vennerne fra Teglgården og Grønnegade. 

 



HVILKE BUTIKKER KOM DU I? 

Vi benyttede tit slagteren, mejeriet og Købmand Iversen nede på hjørnet af 

Åboulevarden, når vi skulle købe ind. 

HVAD LAVEDE DU I DIN FERIE? 

I ferierne var jeg tit ud at rejse med min far, vi har for eksempel været i 

København og Tyskland. Det var dengang meget specielt at rejse væk fra 

Danmark i så ung en alder, så jeg oplevede nok meget mere end de fleste 

andre børn på min alder. 

HAVDE DU ET FRITIDSJOB? 

Da jeg var 13 år, fik jeg et job hos Købmand Iversen, hvor jeg skulle ud og køre 

med varer, så jeg var en såkaldt ‘købmandsdreng’. 

  

VOKSENLIV 

HVAD VILLE DU VÆRE, NÅR DU BLEV VOKSEN? 

Min fremtid var rimelig sikker og tidligt lagt. Det virkede naturligt for mig, at 

skulle være blikkenslager, da min far og farfar også havde været det – også 

kaldet det sociale mønster. 

HVAD SER DU SOM DEN STØRSTE FORSKEL PÅ AARHUS FRA DIN BARNDOM TIL I DAG? 

Den væsentligste forskel fra dengang til i dag er, at der i dag er meget mere 

trafik og støj i gaderne, hvor der dengang var mere fredeligt, selv inde i byen. 

Men vi kan nok ikke rigtig stoppe fremtiden og de tekniske midler den bringer 

med sig. 

HAR DU ET GODT RÅD TIL NUTIDENS UNGE? 

Unge i dag skal huske at tage mange flere billeder og lære en masse, der kan 

bringes videre i fremtiden og bruges godt. 

  

 

 



FORHOLD TIL AARHUS 

HVAD VIL DET SIGE AT VÆRE AARHUSIANER / HVORNÅR ER MAN AARHUSIANER? 

Jeg er 2. generations århusianer, hvilket vil sige at mine bedsteforældre kom 

langvejs fra, men senere hen flyttede til smilets by, Aarhus. 

ER DU AARHUSIANER? 

Jeg mener ikke, at der ligger noget specielt fænomen i det at være aarhusianer 

– da der i dag er rigtig mange forskellige typer bosat i Aarhus. 

HVAD ER DIN YNDLINGSTING VED AARHUS? 

Det er uden tvivl beliggenheden tæt ved vand og skov. 

HVORDAN HAR DU BRUGT AARHUS BY / HVILKE STEDER HAR DU HOLDT AF AT BESØGE SOM BARN? 

Jeg holdt meget af at besøge Botanisk Have og Mølleparken. Og så var fiskeri 

nede på havnen noget jeg var glad for. 

KENDTE DU NOGEN FRA ANDRE LANDE, DA DU VAR BARN? 

Dengang kendte jeg ikke nogen, men nu kender jeg folk fra blandt andet 

Mellemøsten. 

  

EUROPA OG VERDEN 

HVORNÅR VAR DU FØRSTE GANG PÅ FERIE UDEN FOR DANMARK? 

Det var da jeg var ni år, og det var til Hamborg. 

REJSER DU MERE I DAG? HVOR REJSER DU HEN? 

Jeg kan godt lide at besøge hovedbyer i Europa med historiske begivenheder, 

for eksempel Rom, Berlin og Schwerin 

HVILKE VIGTIGE EUROPA-BEGIVENHEDER KAN DU HUSKE? HVORFOR? 

Jeg kan huske Berlinmurens fald og det engang meget bombede Tyskland som 

nogle meget udprægede begivenheder i Europas historie. 

 

 



HVAD KAN AARHUS TILBYDE EUROPA? 

Jeg støtter helt op omkring Aarhus kulturby 2017-projektet, det er et interessant 

projekt – som folk ‘udefra’ også vil have glæde af. Aarhus er en meget kulturrig 

og unik by, som jeg holder af. 

  

 


